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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 
 

 
PROCES-VERBAL 

încheiat azi 07.12.2023 în şedinţa extraordinară convocată de îndată 
a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 
Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară prin 

mijloace electronice, la care participă: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, 
domnul primar Turc Ioan, domnul Hangan Sorin - Viceprimarul municipiului Bistriţa; 
domnul Stan Călin - Viceprimarul municipiului Bistriţa; domnul Găurean Florin 
Nicolae – Administratorul public al municipiului; doamna Gaftone Floare - 
secretarul general al municipiului; Cincea Dumitru-Matei – director executiv Direcţia 
Juridică, Resurse Umane, Achiziţii Publice, Ivaşcu Lia – director executiv Direcţia 
Tehnică; Coceşiu Liliana -director executiv Direcţia Dezvoltare Durabilă 2030; Rus 
Radu şef serviciu la Direcţia Dezvoltare Durabilă 2030; Scurtu Nicolae – director 
executiv Direcţia Economică; Bogatean Adriana Silvia – consilier juridic 
Compartimentul Pregătire Documente; Cionca Terezia Tanţa – consilier 
Compartimentul Pregătire Documente; Suciu Anca – consilier Compartimentul 
Pregătire Documente, reprezentantul Socităţii Loyal SRL. 
 

Şedinţa extraordinară convocată de îndată a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa, a fost convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa 
nr.891/06.12.2023, care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi 
prin afişare pe site-ul primăriei. 

Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Sunt prezenți 19 consilieri din 21 de consilieri locali în funcție. Absenţi 

următorii consilieri: Elisei Radu Claudiu (absenţă motivată) şi Avram Anamaria. 
Şedinţa este legal constituită. 
 
Având în vedere că mandatul de preşedinte de şedinţă al domnul consilier 

Filip Alexandru Tudor s-a încheiat, domnul consilier Ruşti Ionel îl propune pe 
domnul consilier Urîte Florin Radu preşedinte de şedinţă pentru următoarele 3 luni. 

Se supune la vot propunerea făcută şi se obţin 17 voturi „pentru”. Nu votează 
domnii consilieri Ciobănică Dumitru Daniel şi Pavelean Nicolae. Astfel se adoptă 
primul punct al ordinii de zi – Proiect de hotărâre nr.228/06.12.2023 privind 
alegerea preşedintelui de şedinţă al Consiliului local al municipiului Bistriţa. 

 
Se supune atenţiei ordinea de zi care cuprinde următoarele puncte: 

1. Proiect de hotărâre nr.228/06.12.2023 privind alegerea preşedintelui de 
şedinţă a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

2. Proiect de hotărâre nr.231/06.12.2023 privind aprobarea prelungirii perioadei 
de implementare a proiectului “Reabilitare și modernizare Școala Gimnazială 
nr.1”, finanțat în cadrul Programului Operaţional Regional 2014-2020 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
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3. Proiect de hotărâre nr.232/06.12.2023 privind aprobarea prelungirii perioadei 
de implementare a proiectului ”Linie verde de transport public utilizând 
mijloace de transport cu motor electric, hibrid sau normă de poluare redusă”, 
finanțat în cadrul Programului Operaţional Regional 2014-2020 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

4. Proiect de hotărâre nr.233/06.12.2023 privind completarea Hotărârii 
Consiliului local al municipiului Bistrița nr.31/20.02.2023 privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiții „Dezvoltarea infrastructurii edilitare, de tip apă și apă uzată în zonele 
urbane funcționale ale municipiului Bistrița”, și depunerii proiectului în cadrul 
Planului Național de Redresare și Reziliență, C1 — Managementul apei, runda 
întâi 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

5. Proiect de hotărâre nr.234/06.12.2023 privind aprobarea prelungirii perioadei 
de implementare a proiectului “Reabilitare și modernizare Colegiul Tehnic 
Grigore Moisil, corp A, B și C, Municipiul Bistriţa”, finanțat în cadrul 
Programului Operaţional Regional 2014-2020 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

6. Proiect de hotărâre nr.235/06.12.2023 privind aprobarea etapizării proiectului 
”Reconfigurarea axei de transport public pe  traseul: str. Gării –b-dul Decebal 
– str. Andrei Mureșanu – str. Năsăudului” municipiul Bistrița, finanțat în cadrul 
Programului Operaţional Regional 2014-2020 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

7. Proiect de hotărâre nr.236/06.12.2023 privind aprobarea prelungirii perioadei 
de implementare a proiectului “Amenajare piste de ciclişti în municipiul 
Bistriţa - Etapa 1”, finanțat în cadrul Programului Operaţional Regional 2014-
2020 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

8. Proiect de hotărâre nr.237/06.12.2023 privind aprobarea prelungirii perioadei 
de implementare a proiectului “Reabilitare și modernizare Grădinița cu 
program prelungit Nr.3 și Creșa Nr.3“, finanțat în cadrul Programului 
Operaţional Regional 2014-2020 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

Se supune la vot ordinea de zi şi se aprobă în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 2 – Proiect de hotărâre nr.231/06.12.2023 privind 

aprobarea prelungirii perioadei de implementare a proiectului “Reabilitare și 
modernizare Școala Gimnazială nr.1”, finanțat în cadrul Programului 
Operaţional Regional 2014-2020. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. 

Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistriţa au 
fost avizat favorabil proiectul de hotărâre. 
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Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – doar câteva chestiuni universal 
valabile pentru toate proiectele de hotărâre pe care le vom discuta astăzi în plen. L-
aş ruga tare mult pe domnul primar să intervină la fiecare proiect de hotărâre şi să 
menţioneze care ar fi lucrările concrete pe care nu le-am finalizat în termen și care 
vor fi finalizate anul viitor. Nu aș dori să reiau discuția pe fiecare proiect în parte, de 
aceea îl rog să facă acest lucru.  

Dacă din fondurile europene alocate inițial se pierde vreo sumă de bani, 
pentru că nu ne-am fi încadrat în termen? Şi pe comisii ați spus că nu se va cheltui 
niciun leu din buget, chiar dacă nu ne încadrăm în termenul de finalizare al 
proiectelor. Iar solicitarea mea ar fi ca în memoriu justificativ pe care l-ați anexat la 
fiecare proiect de hotărâre și care va fi transmis spre analiză, să se consemneze 
expres acest lucru, respectiv că finalizarea proiectelor nu presupune alocări 
suplimentare din fondurile din bugetul local. Vorba-i vorbă, scrisul rămâne - verba 
volant scripta manet. Cred că e necesară lămurirea aceasta o dată pentru 
totdeauna, ca să nu mai existe discuții și interpretări.  

În altă ordine de idei, dacă vom observa anexa 2 la instrucțiunea AMPOR 
207/31.10.2023, instrucțiune menționată în fiecare preambul al fiecărui proiect de 
hotărâre, vom observa că este necesară întocmirea unui raport de progres 
actualizat pentru fiecare proiect în parte, raport care trebuie transmis spre analiză 
odată cu proiectul de hotărâre. Eu nu l-am regăsit în materialele de ședință și vreau 
să știu dacă acesta a fost întocmit, dacă există, dacă urmează să se întocmească, 
pentru că eu nu l-am regăsit nicăieri și este un document obligatoriu.  

Doamna director executiv Ivaşcu Lia – eu pot să spun că am avem pentru 
fiecare proiect grafice actualizate și din grafice se văd exact lucrările care n-au fost 
executate până la această oră și care rămân pentru 2024.  

Domnul preşedinte de şedinţă Urîte Florin Radu – vă rog să îi trimiteţi şi 
doamnei consilier Săsărman.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – exact asta era şi rugămintea 
mea. 

Doamna director executiv Coceşiu Liliana – aş vrea să răspund eu cu privire 
la raportul de progres actualizat la care făcea referire doamna consilier Săsărman. 
El nu este întocmit de către noi, este întocmit de către organismul intermediar ADR 
Nord-Vest. Noi am respectat întru totul instrucțiunile pe care le-am primit de la ADR 
cu privire la formularea atât din proiectul de hotărâre, cât și documentele care 
trebuie întocmite. Acel raport de progres se referă la nota organismului intermediar, 
deci nu trebuie întocmită de către noi. 

Domnul primar Ioan Turc – domnule președinte de şedinţă, încă o 
intervenție, pentru că se pare că nu a fost suficient ceea ce am spus pe comisii. 
Sigur că s-a creat în oraș un disconfort, pentru că proiecte care ar fi putut să fie 
demarate, proiecte importante, cum e linia verde, cum e reconfigurare axe, şi care 
ar fi putut fi pornite în timp și din timp, nu au fost demarate. În noiembrie 2020, 
când mi-am preluat mandatul, nu era nimic în Bistrița, nu se întâmplase nimic în 
Bistrița legat de aceste proiecte, nici un pai nu era mutat dintr-un loc într-altul. 
Neajunsurile, disconfortul, a venit din acest motiv, că finalizarea acestor proiecte 
este legată de un anumit termen, 31 decembrie anul curent, 2023. Şi atunci am fost 
obligați să lucrăm pe toate fronturile deodată și bineînțeles, repet, disconfortul în 
oraș a fost mare. Mulțumim lui Dumnezeu, lucrările se apropie de final, nu mai 
avem în oraș aceeași situație pe care o aveam cu câteva luni în urmă.  

Dar pentru că se tot vehiculează faptul că prin anumite fazări, și mă refer în 
primul rând la reconfigurare axă și la cei 10 milioane de lei care sunt alocați pentru 
lucrările care vor fi realizate anul următor, s-ar pierde bani din ceea ce ni se alocă 
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prin actualul exercițiu financiar 2021-2027, o spun încă o dată, este fals, este un 
neadevăr. Acum că acest neadevăr este propagat din neștiință sau este propagat 
cu rea voință, fiecare să își tragă propria concluzie.  

Toate lucrările nefinalizate, și aici mă refer nu doar la ce se întâmplă în 
municipiul Bistrița, mă te refer la tot ceea ce se întâmplă la nivel de ADR Nord-
Vest, se cumulează şi se va face o ajustare din bugetul general al ADR Nord-Vest 
pentru perioada 2021-2027. Dacă e să ne uităm la ce contribuție are Bistrița la 
suma generală, eu cred că dă cu zero virgulă (0,), adică discutăm despre un 
procent nesemnificativ.  

Așa că, să nu mai fie îngrijorați reprezentanții PSD, care ar fi trebuit să fie 
îngrijorați în 2018, 2019, 2020 până la finalul anului, că lucrări importante pe 
componenta de mobilitate nu sunt demarate. Atunci trebuiau să-și pună întrebări. 
Acum nu fac decât politică. Atunci trebuiau ca să facă administrație. Vom finaliza 
aceste lucrări pe linia verde. Marea majoritate, majoritatea covârșitoare a lucrărilor 
vor fi finalizate până la 31.12.2023. Plățile pot fi făcute, probabil că acest lucru se 
știe de către cei care sunt interesați de acest fenomen, plățile pot fi făcute până la 
31.12.2023. Vor mai rămâne lucrări de executat cu siguranță, dar aceste lucrări vor 
fi de pe componenta de neeligibile, adică oricum ar urma să fie plătite, sau urmau 
să fie plătite din bugetul local al municipiului Bistrița. Nu vom face recepția, pentru 
că luăm foarte în serios calitatea lucrărilor. Urmează ca să mergem cu pasul, să 
constatăm, așa cum eu o fac de când sunt șantiere în oraș, pentru a vedea cum se 
pun în operă aceste lucrări, cum se realizează aceste proiecte. Avem și un serviciu 
de monitorizare care face acest lucru, trebuie să facă acest lucru categoric și 
dirigintele de șantier, sau diriginții de șantier. Deci anul viitor vom face un audit 
serios al tuturor lucrărilor executate și vom dispune corecțiile necesare, pentru că 
sunt necesare anumite corecții.  

La pasaj lucrările sunt într-o fază avansată. Ne străduim să turnăm placa de 
monolitizare, să hidroizolăm această placă de monolitizare și să creem sistemul 
rutier, inclusiv prin așternerea covoarelor asfaltice pentru a da drumul la circulație 
înainte de Crăciun.  

Acesta este dezideratul. Nu este ușor, este complicat, dar ne străduim să 
facem acest lucru în condițiile în care luni de zile nu am putut lucra la pasaj, pentru 
că cineva a făcut o sesizare, proiectul tehnic, proiectul tehnic făcut pe vremea 
administrație PSD, și cineva din PSD a făcut o sesizare că n-ar fi bun proiectul 
tehnic făcut pe vremea administrație PSD. Am ajustat proiectul respectiv, am 
modificat pe lângă cei 255 de stâlpi de piloți forați, am mai turnat încă 200 de piloţi 
forați, dacă era sau nu nevoie, e o discuție absolut tehnică. În comisii i-am spus 
domnului consilier Alexandru Bria că era cea mai bună variantă pentru 
municipalitate, pentru că în condițiile în care proiectantul are punctul lui de vedere 
și consideră că proiectul era corect realizat în maniera în care el a fost prezentat, în 
condițiile în care ISC-ul a dispus o expertiză, decât să intrăm într-o spirală a 
contradicțiilor și să treacă luni și luni și luni și luni de zile, sau să ajungem în 
instanță și să vedem pasajul cu gata în 2027-2028, am agreat că cea mai bună 
formulă este aceasta, de a modifica proiectul, de a turna un număr suplimentar de 
piloţi forați și de a închide lucrările cel puțin la nivelul necesar pentru reluarea 
traficului peste pasaj. În primul semestru al anului viitor, vom finaliza și toate 
celelalte lucrări.  

Emoția unora că am avea de plătit bani suplimentari este o emoție 
nejustificată. Și pentru ca mai ales cei care au asemenea emoții să înțeleagă cum 
am gândit și cum am ajustat aceste proiecte, fac următoarea precizare: am 
modificat proiectele și pe linia verde şi pe reconfigurare axe, din multe puncte de 
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vedere. Mă refer doar la două dintre modificările pe care le-am adus, ca să nu 
întindem foarte mult această ședință.  

Am solicitat ca pavajul ieftin, repet, care nu se mai pune nici în fundul lumii, 
de 12,50 lei, să fie înlocuit cu un pavaj de calitate, da, de 10, 15 ori mai scump, dar 
și de 10-15 ori mai bun, și care va fi plătit tot din bani europeni. Deci, 
municipalitatea și cetățenii, de fapt contribuabilii, nu vor scoate nici măcar un euro 
din buzunar pentru această soluție mult îmbunătățită și am dublat și suprafețele 
pavate cu piatră naturală, nu cu pavaj de 12,50 lei, tot din bani europeni. Adică la 
finalizarea acestor lucrări, vom avea o situație în oraș așa cum oamenii și-o doresc 
și cum o așteaptă, pentru că după ce am avut atât de mult disconfort, de acceptat, 
de îndurat, măcar la finalizarea lucrărilor să ne bucurăm de niște lucrări cu adevărat 
conforme. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – emoțiile de care vorbește domnul 
primar vin din parcurgea proiectului de hotărâre care prevede expres Municipiul 
Bistriţa își asumă implementarea proiectului de configurare a axei de transport, 
citez dintr-unul dintre ele, cu menținerea indicatorilor. Deci noi, indiferent dacă va fi 
sau nu nevoie să plătim, noi ne asumăm că plătim, până una alta, asta este o 
chestiune. Deci de aici vine îngrijorarea noastră, sau mă rog. Pe de altă parte, 
continuarea șantierelor, independent de faptul că vor însemna sau nu cheltuieli 
bugetare este un o problemă în sine, faptul că se mai ține orașul încă o perioadă în 
șantier. Aș vrea totuși să mai întreb ceva, domnule primar, despre celebra 
contestație, că văd că facem un subiect din asta. Contestația a vizat proiectul axei, 
sau proiectul pasajului, că este o mică diferență? Deci axa de transport este un 
proiect, proiectul pasajului este alt proiect. Unul este PSD, celălalt nu. Care dintre 
proiecte a fost vizat vă rog de contestații, ca să lămurim pe cei care se uită la noi? 

Domnul primar Ioan Turc – domnule consilier, chiar nu vă înțeleg întrebarea. 
Pasajul rutier face parte din proiectul general de reconfigurare axe. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – și modificarea, era vorba de niște 
modificări care s-au adus proiectului. 

Domnul primar Ioan Turc – în urma unei contestații. Nu știu ce nu s-a înțeles. 
În urma unei contestații justificate sau nu, pentru a nu bloca acest proiect, pentru că 
ar fi urmat să ajungem cel mai probabil în instanță, s-ar fi solicitat expertize peste 
expertize, probabil că asta doreau unii, să nu-l mai terminăm niciodată. Am spus, 
bun, mai turnăm niște piloți furați, nu puțini, încă 200, mă înțelegeți? Am făcut-o ca 
să finalizăm această lucrare, pentru ca oamenii să se poată bucura de ea. Și da, 
într-adevăr, am adus și modificări importante pasajului în sine, pentru că n-a fost 
ușor să modificăm proiectul în așa fel încât să punem scări rulante pe componenta 
de urcare. Și doamna director Ivașcu știe la ce mă refer. Și domnul administrator 
public Florin Găurean știe foarte bine la ce mă refer. A fost foarte greu, foarte 
complicat să modificăm proiectul inițial în așa fel încât, pe lângă lifturi, să avem și 
scări rulante pe componenta de urcare, pentru că nu vrem lucruri de mântuială, 
vrem lucruri bune, de care oamenii cu adevărat să se bucure, să se folosească așa 
cum se cuvine într-un oraș european. Nu, mă rog, nu, nu accept lucrurile fușărite, 
făcute așa ca să fie făcute. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – în regulă. Impresia unora era că 
respectivele modificări au generat nevoia, au generat contestația. Dar o să ne mai 
avem timp să ne mai lămurim cu aceasta. 

Domnul primar Ioan Turc – stimate domn, da, e adevărat. Anumite modificări, 
cum ar fi schimbarea soluției pavajului, au presupus alte proceduri. Dar spuneți-mi, 
dvs. ca bistrițean vechi, v-ar fi convenit să vă plimbați pe un pavaj de beton de 
12,50 lei prin Bistrița la nivelul anului nu 2024, ci 2030, 2040? Aceste lucrări sunt 
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făcute pentru o durată de 30, 40, 50 de ani. Eu nu am fost de acord cu așa ceva și 
sunt convins că putem suna orice, orice concitadin al nostru și, dacă doriți, putem 
lăsa câteva porțiuni cu pavaj din proiectul inițial, pentru ca oamenii să înțeleagă 
despre ce e vorba. Păi nici măcar nu mai era nevoie ca să cumpărăm pavaj nou, că 
îl spălam pe ăsta pe care îl aveam pe trotuare și-l puneam la loc, și ziceam că e 
proiect nou.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – personal, în general eu sunt un 
om mult mai practic și pot să umblu pe orice pavaj. Adică nu mai interesează cât 
costă pavajul pe care umblu. Păi asta e afirmația dumneavoastră.  

Domnul primar Ioan Turc – da, cu siguranță cu siguranță acasă aveți parchet 
din acela de 2 mm de carton, de unică folosință.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – domnule primar, parchetul îl pun 
pe banii mei, nu pe banii bistriţenilor. 

Domnul primar Ioan Turc – tocmai că pe banii pe banii orașului suntem 
obligați să facem lucruri bune. Și sunt plătiți, domnule, nu din buzunarul 
contribuabilului, ci sunt plătiți din fonduri europene, așa cum trebuia să faceți și dvs. 
de la început când ați gândit aceste proiecte. Am făcut-o noi. Sigur, cu timp, cu 
nervi consumați, nu ușor. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – ies un pic din subiectul ăsta. Că 
tot vorbeam de pavaj, pavajul vechi care s-a scos, domnule primar, ce s-a 
întâmplat cu el, și anume pavajul care a fost scos și înlocuit. Oare ce s-a întâmplat 
cu el? 

Domnul primar Ioan Turc – pavajul este în bază. Am acceptat ca o anumită 
suprafață de pavaj să fie donată, conform legii, unor biserici. Bănuiesc că nu aveți 
nimic cu acest lucru, pentru că tot în Bistrița ne bucurăm de el, până la urmă, da? 
Și vă mai spun un lucru, valoarea acestui pavaj nou, a fost o valoare mică. El a fost 
întrebuințat zeci de ani, da? Din acest din acest pavaj am și solicitat, am avut o 
discuție și cu domnul viceprimar Sorin Hangan și cu domnul director Liviu Creminea 
de la DIS, urmează peste tot pe unde este necesar în Bistrița să facem anumite 
reparații, să scoatem asfaltul, să punem pavajul acesta pe care îl avem, deși optica 
mea este ca lucrările pe care le facem, să fie făcute cu materiale noi, cu materiale 
moderne, cu materiale care au un aspect cât mai cât mai bun. Dar vom folosi și 
acest pavaj. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – nu a ajuns nici un metru de pavaj 
în alte unități administrativ teritoriale. 

Domnul primar Ioan Turc – ba da, domnule, conform legii, a ajuns și în alte 
părți, conform legii. Primăria Bistrița, la fel ca orice altă primărie, poate să 
încuviințeze ca 100, 200, 300 metri de pavaj să fie transmise cu titlu gratuit unei 
alte primării din județul Bistrița-Năsăud, sau din țară. E și această modalitate de 
promovare a orașului, pe preț mic, ca să zic așa.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – mă tem că trebuia întrebat și 
Consiliul Local, domnule primar. 

Domnul primar Ioan Turc – mă tem că n-aveți dreptate.  
Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – suntem oricum în afara 

subiectului și chiar nu doresc să mai abuzez. 
Domnul primar Ioan Turc – mă tem că n-aveți dreptate. Adică nu mă tem, 

sunt sigur că n-aveți dreptate. 
Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – este în regulă.  
Domnul primar Ioan Turc – adică nu mă tem, sunt sigur că n-aveți dreptate. 
Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – mă opresc aici, stimaţi colegi. 

Sigur, rămâne de văzut cum va evolua situația. Ne dorim realmente să nu apară 
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probleme de natură financiară. În rest, deranjul creat prin continuarea lucrărilor îl 
vede fiecare, nu trebuie să subliniem noi. 

Domnul primar Ioan Turc – deranjul creat prin faptul că n-ați început lucrările 
în 2019 măcar, se vede stimate domn. Şi vă mai spun un lucru, dacă nu aș fi anulat 
proiectul legat de Centrul Intermodal și mai făceam și o pârtie de schi în oraș, pe 
lângă pârtia de schi pe care ați făcut-o dvs. în Cocoș, blocam orașul pe termen lung 
și făceam orașul de nelocuit, pentru că am fi fost obligați să mergem deodată cu 
trei proiecte majore de infrastructură.  

Să nu uite nimeni strada Arţarilor a fost un culoar secundar de mobilitate 
pentru municipiul Bistrița. Transportul public l-am deviat pe acolo. Dumneavoastră 
probabil, de fapt nu probabil, ci sigur, v-ați fi dorit să atacăm și acel proiect, să 
blocăm orașul cu totul, pentru ca oamenii să spună uitați domnule, ce fac oamenii 
ăștia de la primărie. N-am făcut acest lucru, în primul rând pentru faptul că proiectul 
a fost unul total nepotrivit pentru Bistrița. Ar fi dus mașinile pe la etajul doi al 
blocului Dallas, iar casele de pe Tărpiului le-ar fi lăsat sub pod, în condițiile în care 
nu cred că oamenii ăia au păcătuit atât de grav încât să fie pedepsiți cu diminuare 
drastică a valorii proprietății lor și cu vicierea profundă a condițiilor de locuire. 

Și ați mai venit și cu o autogară suspendată la „cucurigu”, pe care urma ca să 
punem patru-cinci autobuze pe care să le turăm, să le încălzim motoarele iarna.  

Am venit, am oprit acel proiect pentru ca orașul să poată respira cât de cât în 
perioada de implementare a liniei verzi și a proiectului legat de axe, și am venit cu 
un alt proiect non-invaziv de realizare a unui pasaj subteran, care are și finanțare 
prin Programul Național de Investiții Anghel Saligny. Așa înțelegem noi să facem 
administrație.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – așteptăm să îl vedem și 
implementat, domnule primar. Domnule primar, în privința începerii lucrărilor și a 
termenelor de execuție, sigur că mă văd nevoit să vă dau un exemplu de aici din 
apropiere, și centura Becleanului, care a avut și un incident nedorit și totuși s-a 
finalizat într-un termen rezonabil. Deci, ce să zic, se poate. 

Domnul primar Ioan Turc – stimate domn, la Beclean n-a făcut nimeni 
contestație la ISC.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – nici la linia verde. Nu s-a făcut 
contestaţie şi tot nu e gata. 

Domnul primar Ioan Turc – nu a făcut nimeni contestaţie că nu e bună.  
Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – nici la linia verde nu s-a făcut 

contestaţie şi tot nu e gata. 
Domnul primar Ioan Turc – ascultați-mă. Centura Becleanului, ați fost pe 

centura Becleanului? 
Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – încă nu.  
Domnul primar Ioan Turc – vă rog frumos să mergeți. Centura Becleanului 

este un pod, să fie clar. E un pod peste Someş. Da? Centura Becleanului este un 
pod, care este foarte bine că s-a făcut, este foarte bine că s-a realizat. Dar nu 
comparați lucrurile. Linia verde pe care, de ce n-a început-o administrația PSD în 
2019, și noi s-o fi terminat anul trecut? N-ați făcut nimic, ați lăsat totul știți cum? 
Așa cum ați luat orașul, așa l-ați predat. Ne întrebați pe noi de ce nu am făcut în 
același timp, și dacă se poate și cu vreo 2 ani mai repede. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – sunt 4 ani, domnule primar, de 
când s-a semnat. 

Domnul primar Ioan Turc – nu, sunt 3 ani, stimate domn, sunt 3 ani de când 
muncim în fiecare zi pentru a recupera ce a pierdut acest oraş în comparație cu 
toate orașele civilizate din țara asta, și mă refer la orașele din Ardeal. Mergeți la 
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Sibiu, mergeți la Oradea, mergeți la Alba Iulia, mergeți la Arad și vedeți cum ar fi 
trebuit să arate Bistrița când am preluat noi mandatul. Dar mergeți unde v-am 
rugat, unde v-am invitat să mergeți și priviți spre Bistrița, cum va arăta la nivelul 
anului 2024-2025?  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – eu văd cum arată acum, domnule 
primar și cum are perspectiva să mai arate încă un an de aici încolo. 

Domnul primar Ioan Turc – cum arată acum, arată mult mai bine decât arăta 
când am preluat-o, stimate domn, pentru că lucrările sunt gata într-o proporție 
foarte mare. Și eu cred că risipa de cuvinte nu-și are rost. Vă mulțumesc! 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – mulțumesc domnule președinte, 
mulțumesc domnule primar! 

Domnul preşedinte de şedinţă – eu zic că am lungit foarte mult discuţiile și nu 
ştiu, parcă simt că începe campania. Doamna consilier Săsărman, mai doriţi să 
interveniți? Este înregistrare, s-au adus toate argumentele, ați auzit poziția 
primarului, o puteți prelua din procesul verbal și aveți toate mențiunile. Ca să nu 
mai tot intrăm cu articole în fiecare proiect de hotărâre. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta - nu, domnule președinte, dar vă 
rog, pentru că nu mi s-a răspuns la întrebare. A fost o întrebare de bun simț, 
domnul primar s-a agitat pe acolo, s-a înroșit la față. Asta e partea a doua. 

Domnul preşedinte de şedinţă – vi s-a explicat, doamna Săsărman, că nu se 
suportă de către administrație. Şi în comisii la fel s-a discutat. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – nu asta vroiam să întreb, 
domnule președinte. Am întrebat dacă într-adevăr se folosesc bani din bugetul 
local. Am înțeles că nu. Perfect a rămas înregistrat, vom vedea.  

Domnul primar Ioan Turc – doamnă, se folosesc bani din bugetul local de pe 
componenta de neeligibile. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – bun, am înțeles acest lucru.  
Domnul primar Ioan Turc – nu sunt sigur că aţi înţeles, am dubii mari cu 

privire la nivelul dumneavoastră de înțelegere. 
Domnul viceprimar Hangan Sorin – dacă n-aţi știut că pasajul face parte din 

același proiect, și abia acum înțeleg retorica PSD-ului cu atâtea tunuri și baterii 
antiaeriene pe pasajul ăla, inclusiv cu reclamația la ISC făcută de un consilier 
județean PSD. Abia acum îmi dau seama de ce. Nici măcar nu aţi știut că e vorba 
de același proiect.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – într-adevăr, când nu știm să 
răspundem la o întrebare, începem cu jigniri. Nu cred că am făcut niciodată vreo 
referință la nivelul dumneavoastră de înțelegere, domnule primar. Atât voiam să vă 
întreb, dacă în momentul acesta cunoașteți în concret care este valoarea tuturor 
lucrărilor care se vor efectua anul viitor. O cunoaşteţi, sau nu o cunoaşteţi?  

Domnul primar Ioan Turc – vă rog să mă întrebaţi la sfârşitul lunii decembrie. 
Domnul preşedinte de şedinţă – dar v-au explicat doamna director Ivaşcu şi 

doamna director Coceşiu. 
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – nu domnule preşedinte de 

şedinţă. Instrucțiunea AMPOR vă impune ca în momentul de față, când noi 
aprobăm această hotărâre de Consiliu local, dumneavoastră să știți care este 
valoarea tuturor acțiunilor care se vor efectua anul viitor. Mai citiți un pic legea, 
poate o să vă luminați un pic. Eu nu am făcut nicio referire vreodată că nu ați putea 
pricepe. Chiar mă bucur că înțelegeți niște lucruri, dar repet, ar trebui să le citiți mai 
cu atenție, că le pricepeți, că sunteți jurist. 

Domnul primar Ioan Turc – le pricep foarte bine, credeți-mă, pentru că la ce 
am găsit aici, dacă nu înțelegeam, era vai şi amar de toată lumea. 
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Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – măcar cunoaștem valoarea, 
sau nu o cunoaștem? 

Domnul preşedinte de şedinţă – doamna Săsărman, aţi primit răspuns de la 
doamna Ivaşcu şi de la doamna Coceşiu, că există și am solicitat să vi să dea. Mai 
mult, nu știu ce citiți dvs. prin lege, dar în timpul unei lucrări că investiție de stat sau 
privată, nimeni nu știe. Şi eu fac investiții acuma în firma unde lucrez, nu pot să știu 
o evaluare, una e ce-mi preconizez, și valoarea exactă o am la final. După aia se 
vede cât e din bugetul „x” sau „y”.  

V-a spus că sunt suportate la nivel central pe axa Nord-Vest de către 
Regional. Acolo se centralizează. Mai mult de atât nu înțeleg ce vreți să spuneți, că 
e plus minus, au fost cu 5 lei în plus sau minus? Adică nimeni nu poate estima o 
lucrare, indiferent că e dezvoltator imobiliar, că lucrează în privat sau la stat. Ceea 
ce spuneți dvs. este aberant, sincer, să vă spun acuma cu cât-mi închei lucrarea 
aia anul viitor. Apar diverse, ca și cazul de la pasajul din Decebal. Vedeți? Proiect 
făcut de proiectanții dvs. și încă a și susținut dl. primar că era suficient, un consilier 
județean PSD a contestat ca să evităm prelungirea în instanță și să nu punem în 
operă acest proiect, să pierdem bani europeni, să acceptați niște modificări, mai 
mulți stâlpi montaţi. Păi vedeți, mai pot să apară. Vine cineva și zice că mai vrea 5 
cm. Se va respecta proiectul, ultimul aprobat. Deci aveți răbdare și după aia puteți 
să ne trageți la răspundere. Sunt toate înainte de campanie, doamna Săsărman, 
haideți să nu tot divagăm acuma cu tot felul, că oricum suntem la un proiect de 
hotărâre și am ajuns de am discutat toată viziunea orașului, și am ajuns la centura 
din Beclean care s-a deschis noaptea. Stați să vedem peste 3 ani dacă acel pod 
mai este, că e pus pe un pe o pe un strat gros de sare, domnul Bria. Aștept să văd 
peste 3 ani dacă mai stau bine pe acolo. Să știți că mai sunt întrebări acolo la acel 
pod. Şi doi, s-a făcut deschiderea noaptea și după iar s-a oprit. Ieri am trecut pe 
acolo, n-am putut să traversez podul, am fost blocat, a trebuit s-o iau tot pe vechea, 
pe vechiul, nu știu ce deschidere s-a făcut ca să fie numai o deschidere, și acuma 
că s-a promis un termen, acuma din nou se lucrează acolo. Dar n-am nicio 
problemă nici cu constructorul, nici cu dl. primar. Să fie lucrurile în regulă. dar 
haideți că am ajuns la centura Becleanului, de la proiectele de hotărâre de pe 
ordinea de zi. Vreau să trecem la procedura de vot.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – domnule președinte, vă rog să-
mi permiteți, pentru că e o chestiune care ține de legalitate până la urmă. Memoriu 
justificativ trebuie să cuprindă prin lege, spune instrucțiunea respectivă, AMPOR, 
memoriu justificativ trebuie să cuprindă valoarea activităților care se vor desfășura 
anii viitori. Ce este așa de greu de înțeles? 

Domnul preşedinte de şedinţă – dar știți ce votăm, doamna consilier? Votăm 
prelungirea. Deja la momentul respectiv puteți cere acel memoriu justificativ. Votăm 
prelungirea. Vă rog să trecem la procedura de vot.  

 
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – există memoriu justificativ, dar 

este incomplet. 
Domnul preşedinte de şedinţă – a primit aviz favorabil acest proiect. Vă rog 

să trecem la procedura de vot. Faceți observații pe urmă.  
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – da, o să fac observații, bine. 
Domnul preşedinte de şedinţă – votăm prelungire, nu votăm memorii și închei 

închiderea unui proiect de investiții.  
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – prelungim și nu știm ce, de ce 

prelungim și cine nu și-a făcut treaba timp de 3 ani de zile. Anul trecut v-ați apucat 
de spart toate șantierele deodată, da? Lăsați-o baltă.  



10 

S-a conectat la şedinţă doamna consilier Avram Anamaria. Sunt 
prezenţi 20 consilieri. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 17 voturi „pentru” şi 2 abţineri (domnii 
consilieri Bria Dumitru Alexandru şi Săsărman Lucia Augusta). Domnul viceprimar 
Stan Călin nu votează. 

 
Se trece la punctul 3 – Proiect de hotărâre nr.232/06.12.2023 privind 

aprobarea prelungirii perioadei de implementare a proiectului ”Linie verde de 
transport public utilizând mijloace de transport cu motor electric, hibrid sau 
normă de poluare redusă”, finanțat în cadrul Programului Operaţional 
Regional 2014-2020. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. 

Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistriţa au 
fost avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – sunt curioasă ce se întâmplă 
dacă se respinge documentaţia pentru că este incompletă, aşa cum v-am spus. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 17 voturi „pentru” şi 2 abţineri (domnii 
consilieri Bria Dumitru Alexandru şi Săsărman Lucia Augusta). Doamna consilier 
Avram Anamaria nu votează. 

 
Se trece la punctul 4 – Proiect de hotărâre nr.233/06.12.2023 privind 

modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița 
nr.31/20.02.2023 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor 
tehnico-economici pentru obiectivul de investiții „Dezvoltarea infrastructurii 
edilitare, de tip apă și apă uzată în zonele urbane funcționale ale municipiului 
Bistrița”, și depunerii proiectului în cadrul Planului Național de Redresare și 
Reziliență, C1 — Managementul apei, runda întâi. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. 

Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistriţa au 
fost avizat favorabil proiectul de hotărâre, cu următoarele amendamente: 

1.În titlul proiectului de hotărâre sintagma ”privind completarea Hotărârii 
Consiliului local al municipiului Bistrița nr.31/20.02.2023”, se înlocuiește cu 
sintagma ”privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.31/20.02.2023”; 

2. Articolul I din proiectul de hotărâre va avea următorul cuprins: 
”ART.I. – Hotărârea Consiliului local al municipiului Bistrița nr.31/20.02.2023 

privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru 
obiectivul de investiții „Dezvoltarea infrastructurii edilitare, de tip apă și apă uzată în 
zonele urbane funcționale ale municipiului Bistrița”, și depunerii proiectului în cadrul 
Planului Național de Redresare și Reziliență, C1 — Managementul apei, runda întâi 
se modifică și se completează după cum urmează: 

1.Articolul 2 se completează cu un nou alineat, alin.(5) care va avea 
următorul conținut: 

„Art.2 – (5) Municipiul Bistrița se angajează să suporte cheltuielile de 
mentenanță a investiției pe o perioadă de minimum 5 ani de la data efectuării 
ultimei plăți. 

2.Articolul 3 alineatul (3) se modifică și va următorul conținut: 
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„Art.3 – (3) Fondurile necesare pentru cofinanțarea proiectului, acoperirea 
valorii neeligibile și cele necesare implementării optime a proiectului, vor fi 
asigurate din bugetul local al municipiului Bistrița pe anii 2023-2025.” 

Doamna consilieri Săsărman Lucia Augusta – am citit solicitarea de 
clarificare transmisă de către PNRR şi acolo nu se regăseşte nicăieri că ne-ar fi 
impus obligația aceasta de a suporta din bugetul local cheltuielile de mentenanță a 
investiției pe o perioadă de minim 5 ani. Deci de unde rezultă această obligație pe 
care noi ne-o asumăm, pentru că în solicitarea de clarificare transmisă de PNRR, 
această obligație nu se regăsește? 

Doamna director executiv – această obligație se regăsește în ghidul aferent 
acestei investiții, la punctul 433. 

Domnul viceprimar Hangan Sorin – cred că primiți doamna consilier, mă rog, 
doar informații sau întrebări așa trunchiate. Și ca să lămurim și povestea pe care tot 
o clamați mai devreme, citiți doamna consilier memoriu justificativ, de exemplu la 
Generală 1, unde vă spune clar că suma care rămâne pentru anul viitor, e vorba de 
267.515 fără TVA, şi dna. director Coceșiu v-a spus că făcea parte din cheltuieli 
neeligibile. Punct. Şi așa citiți la fiecare. Şi memoriile se referă la contractele de 
execuție, doamna consilier, și progresul pe care tot încercați să-l pomeniți aici, este 
altceva. Vă rog să vă pregătiți un pic mai bine.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot amendamentele comisiilor reunite. Se 
aprobă cu 18 voturi „pentru”, două abțineri (domnii consilieri Bria Dumitru Alexandru 
şi Săsărman Lucia Augusta). 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere (doamna 
consilier Săsărman Lucia Augusta). 

 
Se trece la punctul 5 – Proiect de hotărâre nr.234/06.12.2023 privind 

aprobarea prelungirii perioadei de implementare a proiectului “Reabilitare și 
modernizare Colegiul Tehnic Grigore Moisil, corp A, B și C, Municipiul 
Bistrita”, finanțat în cadrul Programului Operaţional Regional 2014-2020. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. 

Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistriţa au 
fost avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 17 voturi „pentru” şi 2 abţineri (domnii 
consilieri Bria Dumitru Alexandru şi Săsărman Lucia Augusta). Domnul consilier 
Urîte Florin Radu nu votează. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – se pare că nici domnul primar 
nu ştie citi legea. Păcat că am trecut de proiectul respectiv. Că de la dânsul din 
referatul de aprobare am acea idee. 

Domnul preşedinte de şedinţă – doamna consilier Săsărman, vă rog să ne 
înscriem la cuvânt şi să ne respectăm unii pe alţii.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – nici domnul Hangan nu s-a 
înscris la cuvânt. 

 
Se trece la punctul 6 – Proiect de hotărâre nr.235/06.12.2023 privind 

aprobarea etapizării proiectului ”Reconfigurarea axei de transport public pe 
traseul: str.Gării – Bulevardul Decebal – str.Andrei Mureșanu – 
str.Năsăudului” municipiul Bistrița, finanțat în cadrul Programului Operaţional 
Regional 2014-2020. 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. 

Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistriţa au 
fost avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 18 voturi „pentru” şi 2 abţineri (domnii 
consilieri Bria Dumitru Alexandru şi Săsărman Lucia Augusta). 

 
Se trece la punctul 7 – Proiect de hotărâre nr.236/06.12.2023 privind 

aprobarea prelungirii perioadei de implementare a proiectului “Amenajare 
piste de ciclişti în municipiul Bistriţa - Etapa 1”, finanțat în cadrul Programului 
Operaţional Regional 2014-2020. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. 

Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistriţa au 
fost avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 18 voturi „pentru” şi 2 abţineri (domnii 
consilieri Bria Dumitru Alexandru şi Săsărman Lucia Augusta). 

 
Se trece la punctul 8 – Proiect de hotărâre nr.237/06.12.2023 privind 

aprobarea prelungirii perioadei de implementare a proiectului “Reabilitare și 
modernizare Grădinița cu program prelungit nr. 3 și Creșa nr. 3“, finanțat în 
cadrul Programului Operaţional Regional 2014-2020. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. 

Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistriţa au 
fost avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 18 voturi „pentru” şi 2 abţineri (domnii 
consilieri Bria Dumitru Alexandru şi Săsărman Lucia Augusta). 

 
Domnul preşedinte de şedinţă – am încheiat ordinea de zi. Soamna secretar 

doreşte să facă două anunţuri.  
Doamna secretar Gaftone Floare – stimați consilier, se preconizează o 

ședință extraordinară în data de 15.12.2023 pentru rectificare de buget, iar ședința 
ordinară din luna decembrie va avea loc în 21.12.2023. În această ședință se vor 
analiza și aproba și taxele și impozitele locale pentru anul 2024 și vă îndemnăm să 
le vedeți și pe site-ul instituției. V 

Domnul preşedinte de şedinţă Urîte Florin Radu – declar ședința închisă.  
 

 
             PREȘEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                    SECRETAR GENERAL 
                  URÎTE FLORIN RADU                            GAFTONE FLOARE 

 
 
 
 

Redactat, 
Consilier SUCIU ANCA EMILIA 

SA.ex.3.  


